
PROJEKT 

PROTOKOŁU NR IV/24 

z IV sesji Rady Miejskiej w Sokółce 

w dniu 25 czerwca 2024 roku. 

Obrady rozpoczęto o godzinie 11:05 i zakończono o godzinie 12:56. 

Przewodniczył Andrzej Kirpsza - Przewodniczący Rady Miejskiej w Sokółce. 

Protokołował Bartłomiej Klim - Wydział Ewidencji i Organizacji. 

Obecni: 

1/ Radni: wg załączonej listy obecności. 

2/ Pełniący Funkcję Burmistrza Sokółki Adam Kowalczuk, Zastępca Burmistrza Adam Juchnik, 

Kierownik Wydziału Antoni Stefanowicz - wg. załączonej listy obecności. 

3/ Sekretarz, Skarbnik, Kierownicy jednostek organizacyjnych Gminy oraz zaproszeni goście 

- wg. załączonej listy obecności - wg. załączonej listy obecności. 

Informację o terminie i miejscu sesji podano do wiadomości publicznej poprzez wywieszenie 

na tablicy ogłoszeń oraz w Biuletynie Informacji Publicznej. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie raportu o stanie Gminy Sokółka za rok 2023. 

3. Dyskusja nad raportem o stanie Gminy Sokółka za rok 2023. 

4. Projekt uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Burmistrzowi Sokółki. 

5. Absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy Sokółka za 2023 rok. 

a) sprawozdanie Burmistrza Sokółki z wykonania budżetu Gminy Sokółka za 2023 rok oraz 

sprawozdanie finansowe Gminy Sokółka za 2023 rok, 

b) wniosek i opinia Komisji Rewizyjnej, 

c) opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku, 

d) dyskusja, 

e) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Sokółka za 

2023 rok, 

f) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Sokółka za 2023 rok, 

g) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy Sokółka za 2023 rok. 

6. Projekt uchwały w sprawie przyjęcie Gminnego Programu Rewitalizacji Gminy Sokółka do roku 

2032. 

7. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Sokółka do realizacji projektu partnerskiego: 

„Program teleopieki domowej - program wsparcia polityki senioralnej oraz osób z 

niepełnosprawnościami”. 



8. Projekt uchwały w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze, w tym usługi sąsiedzkie i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowe 

warunki częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania. 

9. Projekt uchwały w sprawie ustalenia ekwiwalentu pieniężnego strażakom ratownikom i kandydatom 

na strażaków ratowników ochotniczych straży pożarnych z terenu Gminy Sokółka. 

10. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty na terenie Gminy Sokółka. 

11. Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Sokółka na 2024 rok. 

12. Zamknięcie sesji. 

 

Przebieg posiedzenia. 

 

Ad. 1 

Otwarcie sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił porządek obrad. 

Ad. 2 

Przedstawienie raportu o stanie Gminy Sokółka za rok 2023. 

Raport wraz z prezentacją o raporcie przedstawił Sekretarz Piotr Romanowicz. 

Ad. 3 

Dyskusja nad raportem o stanie Gminy Sokółka za rok 2023. 

Radna Anna Marta Aniśkiewicz zapytała o zajęcia realizowane dla młodzieży w ramach oferty 

Sokólskiego Ośrodka Kultury. Radna stwierdziła, że z jej doświadczenia wynika, iż liczby uczestników 

podane są znacząco zawyżone. 

Dyrektor Sokólskiego Ośrodka Kultury Barbara Maj powiedziała, że są to sumy dzieci uczestniczących 

w zajęciach w każdym miesiącu. 

Radna Anna Marta Aniśkiewicz powiedziała, że to powtarzające się osoby i w jej ocenie nie powinno 

się tak tego liczyć, ponieważ są to w jej ocenie mylące dane. 

Pełniący Funkcję Burmistrza Sokółki Adam Kowalczuk powiedział, że w jego ocenie mieszkańcy 

zrozumieją dane zawarte w tabelach. 

Radna Anna Marta Aniśkiewicz zapytała dlaczego Gmina uzyskała tak małe dofinansowania w roku 

ubiegłym. Radna dodała, że z jej doświadczenia wynika, iż na każdą inwestycję można dostać 

dofinansowanie i to rzędu 80-85%. 

Pełniący Funkcję Burmistrza Sokółki Adam Kowalczuk powiedział, że zdecydowanie nie na każdą 

inwestycję da się uzyskać dofinansowanie, a już zdecydowanie nie rzędu 80-85%, jednakże Gmina 

Sokółka dokładała największych starań, żeby uzyskać jak najwięcej środków zewnętrznych na 

inwestycje oraz inne cele. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej w Sokółce Bogusława Szczerbińska przypomniała w jakich 

sytuacjach zwołuje się sesję nadzwyczajną oraz stwierdziła, że w jej opinii aktualna sesja nie 



przedstawia żadnych przesłanek, aby nie mogła być sesją zwyczajną. Wiceprzewodnicząca Rady 

Miejskiej zaapelowała, aby ograniczyć ilość sesji nadzwyczajnych i częściej zwoływać sesje zwyczajne. 

Radna Anna Marta Aniśkiewicz zapytała jakie będą koszty inwestycji modernizacji boisk przy szkołach 

podstawowych w Sokółce. 

Kierownik Referatu Planowania i Inwestycji Krzysztof Sarosiek powiedział, że koszt boiska przy Szkole 

Podstawowej nr 1 będzie to kwota 1.7 mln zł, a przy Szkole Podstawowej Nr 2 będzie to kwota 1.2 mln 

zł.  

Ad. 4 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Burmistrzowi Sokółki. 

Projekt uchwały przedstawił Sekretarz Piotr Romanowicz. 

Opinia Komisji Finansów – pozytywna. 

Opinia Komisji Infrastruktury – negatywna. 

Opinia Komisji Oświaty – pozytywna. 

Opinia Komisji Rolnictwa – pozytywna. 

Radny Tomasz Tolko powiedział, że wyraża swoje zaniepokojenie z powodu propozycji udzielenia 

wotum zaufania Burmistrz Ewie Kulikowskiej, ponieważ nie pełni ona obecnie swoich obowiązków z 

powodu zarzutów korupcyjnych. Radny podkreślił, że w jego ocenie powinno się teraz dążyć do 

referendum, a nie udzielenia wotum zaufania. 

Radny Jarosław Sawoń powiedział, że wotum zaufania udzielamy za poprzedni rok. 

Radczyni Prawna Danuta Kowalczyk powiedziała, że wotum zaufania udzielamy urzędowi Burmistrza, 

a nie samej osobie. 

Pełniący Funkcję Burmistrza Sokółki Adam Kowalczuk powiedział, że w jego ocenie jest to ocena pracy 

wszystkich kierowników i pracowników jednostek gminy. Pełniący Funkcję Burmistrza Sokółki Adam 

Kowalczuk podkreślił, że wotum zaufania jest udzielane na podstawie raportu o stanie gminy za rok 

poprzedni, który przed chwilą został przedstawiony radnym i był bardzo obszerny. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Sokółce Bogusława Szczerbińska powiedziała, że w jej ocenie 

jest to udzielenie wotum zaufania konkretnej osobie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Sokółce Andrzej Kirpsza poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Radni 10 głosami „za”, 9 głosami „przeciw” odrzucili projekt uchwały, co jest jednoznaczne z 

podjęciem uchwały o brzmieniu przeciwnym. 

Ad. 5 

Absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy Sokółka za 2023 rok. 

a) sprawozdanie Burmistrza Sokółki z wykonania budżetu Gminy Sokółka za 2023 rok oraz 

sprawozdanie finansowe Gminy Sokółka za 2023 rok, 

Sprawozdanie Burmistrza Sokółki z wykonania budżetu Gminy Sokółka za 2023 rok oraz sprawozdanie 

finansowe Gminy Sokółka za 2023 rok przedstawiła Główna Księgowa Joanna Biziuk. 

b) wniosek i opinia Komisji Rewizyjnej, 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Marta Jarosz odczytała postanowienie końcowe wniosku Komisji 

Rewizyjnej. 



c) opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku, 

Opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku przedstawiła Główna Księgowa Joanna 

Biziuk. 

d) dyskusja, 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej w Sokółce Bogusława Szczerbińska powiedziała, że w jej opinii 

wniosek Komisji Rewizyjnej nie obliguje rady do podjęcia konkretnej decyzji, a jest jedynie propozycją. 

Wiceprzewodnicząca podziękowała za rzetelne przygotowanie budżetu, wskazała jednak że jej 

wątpliwości wzbudza wysokie zadłużenie Gminy. 

Główna Księgowa Joanna Biziuk powiedziała, że w poprzednim roku Gmina Sokółka wzięła tylko 5 

mln zł kredytu, natomiast reszta kwoty pochodzi z kredytów z lat poprzednich. Główna Księgowa 

przytoczyła też radnym zasadny na jakich Gmina może się decydować na wzięcie kredytu. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Sokółce Michał Tochwin podkreślił, że dochody Gminy nie 

rosną tak jak wydatki z roku na rok, a Radni powinni zapewnić działanie Gminy i nie można oczekiwać, 

że Gmina będzie przynosiła wielomilionowe dochody. Wiceprzewodniczący wyraził swoje zdziwienie 

negowaniem przez Radnych działań zawartych w raporcie oraz powiedział, że w jego opinii jest to 

dobrze wykonana i rzetelna praca, dzięki której Gmina Sokółka może się rozwijać. 

Radny Tomasz Tolko powiedział, że w jego opinii zarzuty przedstawione Burmistrz Sokółki kładą cień 

na wykonanie budżetu nawet w roku poprzednim. Radny powiedział, że sumienie nie pozwala mu 

głosować „za” i będzie głosował „przeciw”. 

e) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Sokółka 

za 2023 rok, 

Projekt uchwały przedstawił Sekretarz Piotr Romanowicz. 

Opinia Komisji Finansów – pozytywna. 

Opinia Komisji Infrastruktury – pozytywna. 

Opinia Komisji Oświaty – pozytywna. 

Opinia Komisji Rolnictwa – pozytywna. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Sokółce Andrzej Kirpsza poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Radni 10 głosami „za”, 9 głosami „wstrzymującymi” przyjęli projekt uchwały. 

f) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Sokółka za 2023 

rok, 

Projekt uchwały przedstawił Sekretarz Piotr Romanowicz. 

Opinia Komisji Finansów – pozytywna. 

Opinia Komisji Infrastruktury – pozytywna. 

Opinia Komisji Oświaty – pozytywna. 

Opinia Komisji Rolnictwa – pozytywna. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Sokółce Andrzej Kirpsza poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Radni 10 głosami „za”, 9 głosami „wstrzymującymi” przyjęli projekt uchwały. 



g) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy Sokółka za 2023 

rok. 

Projekt uchwały przedstawił Sekretarz Piotr Romanowicz. 

Opinia Komisji Finansów – pozytywna. 

Opinia Komisji Infrastruktury – pozytywna. 

Opinia Komisji Oświaty – pozytywna. 

Opinia Komisji Rolnictwa – pozytywna. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Sokółce Andrzej Kirpsza poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Radni 10 głosami „za”, 5 głosami „przeciw” oraz 4 głosami „wstrzymującymi” odrzucili projekt 

uchwały. 

Ad. 6 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcie Gminnego Programu Rewitalizacji Gminy Sokółka do roku 2032. 

Projekt uchwały przedstawił Sekretarz Piotr Romanowicz. 

Kondrat Czemko z firmy K6 Consulting przedstawił Gminny Program Rewitalizacji Gminy Sokółka do 

roku 2032. 

Opinia Komisji Infrastruktury – pozytywna. 

Brak pytań. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Sokółce Andrzej Kirpsza poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Radni 17 głosami „za” przyjęli projekt uchwały, 2 radnych nie brało udziału w głosowaniu. 

Ad. 7. 

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Sokółka do realizacji projektu partnerskiego: „Program 

teleopieki domowej - program wsparcia polityki senioralnej oraz osób z niepełnosprawnościami”. 

Projekt uchwały przedstawiła Dyrektor OPS w Sokółce Marta Półtorzycka. 

Opinia Komisji Oświaty – pozytywna. 

Brak pytań. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Sokółce Andrzej Kirpsza poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Radni 17 głosami „za” przyjęli projekt uchwały, 2 radnych nie brało udziału w głosowaniu. 

Ad. 8 

Projekt uchwały w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze, 

w tym usługi sąsiedzkie i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowe warunki częściowego lub 

całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania. 

Projekt uchwały przedstawiła Dyrektor OPS w Sokółce Marta Półtorzycka. 

Opinia Komisji Oświaty – pozytywna. 

Brak pytań. 



Przewodniczący Rady Miejskiej w Sokółce Andrzej Kirpsza poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Radni 17 głosami „za” przyjęli projekt uchwały, 2 radnych nie brało udziału w głosowaniu. 

Ad. 9 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia ekwiwalentu pieniężnego strażakom ratownikom i kandydatom na 

strażaków ratowników ochotniczych straży pożarnych z terenu Gminy Sokółka. 

Projekt uchwały przedstawił Sekretarz Piotr Romanowicz. 

Opinia Komisji Finansów – pozytywna. 

Radny Daniel Supronik zaproponował, żeby kwota za godzinę ćwiczeń była taka sama jak kwota za 

każdą rozpoczętą godzinę ćwiczeń zarówno dla kandydatów na strażaków oraz już działających druhów 

OSP.  

Sekretarz Piotr Romanowicz powiedział, że zawsze uchwałę można zmienić, natomiast posiłkując się 

uchwałami podejmowanymi przez inne samorządy ta kwota proponowana jest i tak najwyższa wśród 

innych uchwał. 

Radny Daniel Supronik powiedział, że nie zgadza się z tym i jego zdaniem ta stawka powinna być 

wyższa. Radny dodał, że jest to z jego strony wniosek formalny. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Sokółce Michał Tochwin powiedział, że jego zdaniem ta kwota 

dla kandydatów powinna zostać na zaproponowanym poziomie, ponieważ nie każdy kandydat musi się 

zdecydować na zostanie strażakiem OSP, a co za tym idzie nie powinien być traktowany jak 

pełnoprawny druh OSP. Wiceprzewodniczący dodał, że są to ponadto ochotnicy, którzy zgłaszają się 

nie mając na pierwszym względzie rekompensaty pieniężnej tylko chęć niesienia pomocy. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej w Sokółce Bogusława Szczerbińska powiedziała, że jeśli nie 

będzie to kwota odpowiednia to będzie można ją zmienić np. za rok. 

Radny Karol Krokos powiedział, że w jego ocenie kandydaci do tej pory dostawali 16 zł za godzinę 

szkolenia, a w uchwale jest propozycja 10 zł co byłoby obniżką. 

Sekretarz Piotr Romanowicz powiedział, że do tej pory nie było czegoś takiego jak kandydat na strażaka 

OSP, a to do czego odnosi się Radny było szkoleniem początkowym dla nowoprzyjętych strażaków 

OSP. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Sokółce Andrzej Kirpsza poddał pod głosowanie wniosek Radnego 

Daniela Supronika 

Radni 8 głosami „za” oraz 9 głosami „przeciw” odrzucili wniosek, 2 radnych nie brało udziału w 

głosowaniu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Sokółce Andrzej Kirpsza poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Radni 17 głosami „za” przyjęli projekt uchwały, 2 radnych nie brało udziału w głosowaniu. 

Ad. 10 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty na terenie Gminy Sokółka. 

Projekt uchwały przedstawiła Główna Księgowa Joanna Biziuk. 

Opinia Komisji Finansów – pozytywna. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Sokółce Andrzej Kirpsza poddał pod głosowanie projekt uchwały. 



Radni 13 głosami „za” i 4 głosami „wstrzymującymi” przyjęli projekt uchwały, 2 radnych nie brało 

udziału w głosowaniu. 

Ad. 11 

Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Sokółka na 2024 rok. 

Projekt uchwały wraz z autopoprawką przedstawiła Główna Księgowa Joanna Biziuk. 

Opinia Komisji Finansów – pozytywna. 

Radny Daniel Supronik powiedział, że jest spora różnica między deklarowaną usługą oferowaną przez 

firmę zapewniającą komunikację miejską na terenie Sokółki. Radny poprosił o sprawdzenie tej sytuacji 

oraz ewentualną interwencję w tej sprawie. 

Kierownik Wydziału Antonii Stefanowicz powiedział, że do niego również docierają niepokojące 

sygnały w tej sprawie. Kierownik powiedział, że zostały już wydane upoważnienia do kontroli w tej 

sprawie. Kierownik dodał, że poinformuje radnych o wyniku tej kontroli. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Sokółce Andrzej Kirpsza poddał pod głosowanie autopoprawkę. 

Radni 14 głosami „za” i 3 głosami „wstrzymującymi” przyjęli projekt uchwały, 2 radnych nie brało 

udziału w głosowaniu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Sokółce Andrzej Kirpsza poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Radni 14 głosami „za” i 3 głosami „wstrzymującymi” przyjęli projekt uchwały, 2 radnych nie brało 

udziału w głosowaniu. 

Ad. 12 

Zamknięcie sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku, obrady Sesji w dniu dzisiejszym zostały zakończone. 

 

 

 

Protokołował          Przewodniczył 

Bartłomiej Klim         Andrzej Kirpsza 

 

 

 

Szczegółowe nagrania z w/w posiedzenia dostępne są na stronie internetowej Urzędu Miejskiego w 

Sokółce. 

 


